
PROJEKT 

PROTOKÓŁ NR LX/2024 

z LX sesji Rady Gminy Godziesze Wielkie 

odbytej 22 marca 2024 roku 

w „Domu Tradycji” ul. 11 Listopada 1 w Godzieszach Wielkich, o godz. 12.40 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

W sesji udział wzięło 14 radnych na ogólny stan Rady – 15 

 

(Mandat radnego Sylwestra Biernata wygasł z dniem 18 maja 2023 roku z powodu śmierci – 

Postanowienie Nr 181/2023 Komisarza Wyborczego w Kaliszu I z dnia 31 maja 2023 roku 

w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Gminy Godziesze Wielkie) 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do nin. protokółu. 

 

W sesji uczestniczyli: 

− Wójt Gminy – Pan Józef Podłużny 

− Skarbnik Gminy – Pani Anna Szubert 

− Radna Rady Powiatu Kaliskiego, Sekretarz Gminy – Pani Małgorzata Banaś 

− Sołtysi sołectw gminy Godziesze Wielkie 

 

 

Projekt porządku obrad: 

1. Otwarcie sesji, przyjęcie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu z obrad LIX sesji Rady Gminy Godziesze Wielkie. 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy o jego pracach w okresie międzysesyjnym. 

4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania 

opłat za kształcenie nauczycieli w 2024 r., 

b) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Godziesze Wielkie na 2024 rok, 

c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kaliskiemu na realizację zadań 

inwestycyjnych w pasie dróg powiatowych na terenie Gminy Godziesze 

Wielkie, 

d) zmiany uchwały budżetowej Gminy Godziesze Wielkie na 2024 rok, 

e) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Godziesze Wielkie na lata 

2024-2032. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

7. Wolne wnioski i informacje. 

8. Zamknięcie obrad sesji. 

 

 

 

Punkt 1. Otwarcie sesji, przyjęcie porządku obrad 

 

Przewodnicząca Rady Gminy – Kobyłka Mirosława na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy 

z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym o godzinie 12.40 otworzyła LX Sesję Rady 

Gminy Godziesze Wielkie, powitała zebranych na sesji. 
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Następnie stwierdziła, że zgodnie z potwierdzoną obecnością w aplikacji eSesja aktualnie 

w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 

15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

 

 

Następnie przedstawiła porządek obrad 

1. Otwarcie sesji, przyjęcie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu z obrad LIX sesji Rady Gminy Godziesze Wielkie. 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy o jego pracach w okresie międzysesyjnym. 

4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania 

opłat za kształcenie nauczycieli w 2024 r., 

b) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Godziesze Wielkie na 2024 rok, 

c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kaliskiemu na realizację zadań 

inwestycyjnych w pasie dróg powiatowych na terenie Gminy Godziesze 

Wielkie, 

d) zmiany uchwały budżetowej Gminy Godziesze Wielkie na 2024 rok, 

e) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Godziesze Wielkie na lata 

2024-2032. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

7. Wolne wnioski i informacje. 

8. Zamknięcie obrad sesji. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Gminy 14 głosami „za” przyjęła przedstawiony porządek 

obrad po zmianach. 

 

Lista imienna: 

ZA: 14 

(Dariusz Bury, Paweł Grabowski, Rafał Gzil, Mirosława Kobyłka, Dariusz Malczewski, 

Radosław Marek, Ariel Miller, Robert Nosal, Józef Olszewski, Mariusz Pawlak, Tomasz 

Przybył, Maria Szymańska, Mariusz Szyszkiewicz, Ryszarda Wojtynka) 

 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 

BRAK GŁOSU: 0 

NIEOBECNY: 0 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła porządek obrad po 

zmianach 14 głosami „za”. 

 

 

 

Punkt 2. Przyjęcie protokołu z obrad LIXsesji Rady Gminy Godziesze Wielkie 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z obrad LIX sesji Rady Gminy był 

wyłożony do wglądu w Urzędzie Gminy oraz zamieszczony w aplikacji eSesja wraz 

z materiałami sesyjnymi i w okresie wyłożenia nie wniesiono do niego uwag.  
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Do treści protokołu z obrad LIX sesji Rady Gminy nie wniesiono żadnych uwag. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym przyjęła protokół z obrad LIX sesji Rady Gminy 

bez odczytywania i bez uwag 14 głosami „za”. 

 

Lista imienna: 

ZA: 14 

(Dariusz Bury, Paweł Grabowski, Rafał Gzil, Mirosława Kobyłka, Dariusz Malczewski, 

Radosław Marek, Ariel Miller, Robert Nosal, Józef Olszewski, Mariusz Pawlak, Tomasz 

Przybył, Maria Szymańska, Mariusz Szyszkiewicz, Ryszarda Wojtynka) 

 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 

BRAK GŁOSU: 0 

NIEOBECNY: 0 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła protokół z obrad LIX sesji 

Rady Gminy Godziesze Wielkie 14 głosami „za”. 

 

 

 

Punkt 3. Sprawozdanie Wójta Gminy o jego pracach w okresie międzysesyjnym 

 

Podłużny Józef – Wójt Gminy – Szanowni Państwo Radni, szanowni uczestnicy dzisiejszej 

sesji Rady Gminy w Godzieszach Wielkich. Pozwólcie, że wyjątkowo w zwięzły sposób to 

sprawozdanie przekażę, żeby przypadkiem nie stało się ono powodem dla pewnych 

manipulacji słownych, o które obecnie, w okresie kampanijnym, niedużo potrzeba.  

W okresie międzysesyjnym udało się proszę Państwa zrealizować kilka bardzo ważnych, 

niezależnie od kampanii, to bardzo ważnych dla gminy spraw.  

1) Realizacja kompleksowego projektu o nazwie „Dbamy o czystość wód rzeki Prosny”. 

Brakującym elementem jak Państwo doskonale wiecie, brakującym elementem 

terytorialnym stykającym się z rzeką Prosną to obszar wsi Józefów i Stobno Siódme. 

Przed paru dniami zakończyliśmy postępowanie przetargowe w tejże sprawie dla 

realizacji pierwszego i drugiego etapu budowy sieci kanalizacyjnej na terenie Stobna i 

Józefowa. Wynik pierwszego i drugiego etapu, wynik finansowy w postaci ofert jakie 

napłynęły pozwala na wielki optymizm i optymizm finansowy, bo zaoferowane nam 

kwoty są poniżej tych przez nas oczekiwanych w tymże przetargu. Po drugie 

optymizm wynika także z tego, że będzie to wykonywać firma, z którą mieliśmy już 

na terenie gminy bardzo dobre doświadczenia. Po przeprowadzeniu tychże dwóch 

przetargów dla etapu pierwszego i drugiego okazało się, że na posiadanym przez nas z 

Ładu Polskiego kwotę około 9.000.000,00 zł na to zadanie w tej chwili musielibyśmy 

wydać kwotę o ponad 1.500.000,00 zł mniejszą, ale to wcale nie znaczy, że tę 

nadwyżkę będziemy oddawać. Program Polski Ład przewidywał, że w przypadku 

powstania oszczędności można rozszerzyć to realizowane przez nas zadanie i do 

pełnej kwoty na terenie Stobna Siódmego i Józefowa zrealizujemy te zaplanowane 

zadania, za pełną kwotę, związane z budową sieci kanalizacyjnej. W ten sposób 

uzyskamy ten efekt ekologiczny, że większość wsi położonych na terenie naszej 

gminy Wola Droszewska, Zadowice, teraz Józefów, część Borku i Żydów będą w 

tejże strefie, w której zapobiegniemy przenikaniu ścieków nieoczyszczonych do 

gruntu a potem do rzeki Prosny.  
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2) Opracowaliśmy też drugi kompleksowy projekt obejmujący obszar przyległy do rzeki 

Pokrzywnicy i bardzo proszę następców, jeżeli uznają to za pomysł godny o 

kontynuacje tychże prac, pojawią się pieniądze z Krajowego Programu Odbudowy, z 

tego co wiem pieniądze te będą dedykowane gospodarce wodno-ściekowej. W ten 

sposób nasza gmina już systemowo byłaby powiązana z ciekawymi, ważnymi i 

potrzebnymi działaniami na rzecz oczyszczania środowiska i zapobiegania skażeniom 

wód i Prosny i Pokrzywnicy.  

3) Rozstrzygnęliśmy z bardzo dobrym skutkiem przetarg na wykonanie remontu 

zabytkowego budynku w Kolonii-Kakawie, żeby zapobiec hasłom w stylu znowu, 

powiem, że jest to jeden z nielicznych obiektów zabytkowych na terenie naszej gminy 

należących do gminy. W roku 2023 zakończyliśmy program naprawczy w obiektach 

zabytkowych także należących do gminy w Żydowie, jeden i drugi obiekt szkolny, a 

teraz jeden z ostatnich, jeżeli nie ostatni nawet obiekt zabytkowy należący także do 

gminy, Dom Osadników albo jak ktoś woli Dom Kolonistów w Kolonii-Kakawie. 

Otrzymaliśmy na to środki w kwocie około 500.000,00 zł także z Polskiego Ładu i w 

takiej też kwocie, na szczęście bez konieczności dofinansowania ze strony gminy, 

przy minimalnym udziale własnym gminy jesteśmy w stanie to zrealizować, tym 

lepiej, że wykonawcą będzie firma z naszej gminy.  

4) Ciągle realizujemy i pewno Państwu prawie cały rok 2024 będziecie się z tym 

problemem spotykać, realizujemy program sfinansowany z Programu Inwestycji 

Strategicznych Polski Ład w zakresie wymiany źródeł ciepła na ekologiczne w 

obiektach użyteczności publicznej na terenie gminy. Aktualnie to działanie mamy 

podzielone na kilka etapów, prace ciągle trwają. Zakończyliśmy już działania w 

Zespole Szkół Nr 1, tam, gdzie były największe. Przyniosły one zakładane przez nas 

efekty. Pierwszy z tych efektów, taka wartość dodana, ale bez krzywdzenia człowieka, 

ograniczenie zatrudnienia obsługi z Zespole Szkół Nr 1. Drugi efekt jest taki, nie do 

końca sprawdzony, zima była za lekka, że zużycie tego gazu wspomagającego pompy 

ciepła faktycznie, nawet lekko poniżej naszych prognoz wypadło. A w relacji do 

dotychczas zużywanego miału jest to kwota, naprawdę zdecydowanie niższa. 

Zrealizowaliśmy w tej chwili na obiektach użyteczności publicznej prace związane z 

ustawieniem fotowoltaiki, z wymianą oświetlenia w obiektach, w szczególności w 

szkołach na energooszczędne. Czekają nas duże zadania związane z wymianą 

ogrzewania w szkołach w Żydowie, Woli Droszewskiej i Starej Kakawie. W 

mniejszym zakresie w szkole w Stobnie, z tej racji, że w szkole w Stobnie będziemy 

tylko dokonywać wymiany kotła olejowego na kocioł olejowy, ale najnowszej 

generacji. W pozostałych szkołach rewolucja pompy ciepła wspomagane gazem, tak 

jak było to w szkole w Godzieszach. W okresie międzysesyjnym też początek 

ważnych ustaleń i Państwa następców bardzo proszę o ewentualne skorzystanie z 

tychże ustaleń.  

5) Uzgodniono lokalizacje nowej stacji uzdatniania wody dla Wolicy, na terenie, przy 

Szpitalu Chorób Płuc. Po stronie szpitala jest jak najbardziej zgoda i chęć współpracy, 

wymagać to będzie debaty z Panem Marszałkiem Województwa Wielkopolskiego, ale 

warunki tej współpracy pomiędzy gminą a szpitalem w zakresie wykorzystania tego 

źródła, powiększonego źródła wody są tak sprzyjające, tak dogodne, tak korzystne dla 

obu stron, że nie spodziewam się, żeby Pan Marszałek w tej sytuacji, czynił 

przeszkody na zgodną realizację tego zadania przez gminę i szpital.  

6) Na bieżąco kontaktowałem się z Aglomeracją Kalisko-Ostrowską i ze 

Stowarzyszeniem LGD-7 Kraina Nocy i Dni.  
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Rada Gminy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za” przyjęła sprawozdanie Wójta 

Gminy Godziesze Wielkie. 

 

Lista imienna: 

ZA: 14 

(Dariusz Bury, Paweł Grabowski, Rafał Gzil, Mirosława Kobyłka, Dariusz Malczewski, 

Radosław Marek, Ariel Miller, Robert Nosal, Józef Olszewski, Mariusz Pawlak, Tomasz 

Przybył, Maria Szymańska, Mariusz Szyszkiewicz, Ryszarda Wojtynka) 

 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 

BRAK GŁOSU: 0 

NIEOBECNY: 0 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła sprawozdanie Wójta Gminy 

Godziesze Wielkie 14 głosami „za”. 

 

 

 

4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie, 

 

 

Kobyłka Mirosława – Przewodnicząca Rady – Poinformowała, że radni otrzymali projekty 

uchwał w wyznaczonym terminie, dziś nie będą odczytywane. 

 

a) planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli w 2024 roku 

 

Kobyłka Mirosława – Przewodnicząca Rady – Poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu 

Komisji projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie. 

 

 

Kobyłka Mirosława - Przewodnicząca Rady – W związku z brakiem pytań poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami „za” 

podjęła: 

- Uchwałę nr LX/435/2024 zmieniająca uchwałę w sprawie planu dofinansowania 

form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli w 2024 r – która stanowi załącznik 

nr 2 do nin. protokołu. 

 

Lista imienna: 

ZA: 14 

(Dariusz Bury, Paweł Grabowski, Rafał Gzil, Mirosława Kobyłka, Dariusz Malczewski, 

Radosław Marek, Ariel Miller, Robert Nosal, Józef Olszewski, Mariusz Pawlak, Tomasz 

Przybył, Maria Szymańska, Mariusz Szyszkiewicz, Ryszarda Wojtynka) 

 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 
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BRAK GŁOSU: 0 

NIEOBECNY: 0 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy podjęła uchwałę 14 głosami „za”. 

 

 

 

b) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Godziesze Wielkie na 2024 rok, 

 

Kobyłka Mirosława – Przewodnicząca Rady – Poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu 

Komisji projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie. 

 

 

Kobyłka Mirosława - Przewodnicząca Rady – W związku z brakiem pytań poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami „za” 

podjęła: 

- Uchwałę nr LX/436/2024 w sprawie programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Godziesze Wielkie na 2024 rok – która stanowi załącznik nr 3 do nin. protokołu. 

 

Lista imienna: 

ZA: 14 

(Dariusz Bury, Paweł Grabowski, Rafał Gzil, Mirosława Kobyłka, Dariusz Malczewski, 

Radosław Marek, Ariel Miller, Robert Nosal, Józef Olszewski, Mariusz Pawlak, Tomasz 

Przybył, Maria Szymańska, Mariusz Szyszkiewicz, Ryszarda Wojtynka) 

 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 

BRAK GŁOSU: 0 

NIEOBECNY: 0 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy podjęła uchwałę 14 głosami „za”. 

 

 

 

c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kaliskiemu na realizację zadań 

inwestycyjnych w pasie dróg powiatowych na terenie Gminy Godziesze Wielkie 

 

Kobyłka Mirosława – Przewodnicząca Rady – Poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu 

Komisji projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie. 

 

 

Kobyłka Mirosława - Przewodnicząca Rady – W związku z brakiem pytań poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami „za” 

podjęła: 
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- Uchwałę nr LX/437/2024 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Kaliskiemu na realizację zadań inwestycyjnych w pasie dróg powiatowych na 

terenie Gminy Godziesze Wielkie – która stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

 

Lista imienna: 

ZA: 14 

(Dariusz Bury, Paweł Grabowski, Rafał Gzil, Mirosława Kobyłka, Dariusz Malczewski, 

Radosław Marek, Ariel Miller, Robert Nosal, Józef Olszewski, Mariusz Pawlak, Tomasz 

Przybył, Maria Szymańska, Mariusz Szyszkiewicz, Ryszarda Wojtynka) 

 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 

BRAK GŁOSU: 0 

NIEOBECNY: 0 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy podjęła uchwałę 14 głosami „za”. 

 

 

 

d) zmiany uchwały budżetowej Gminy Godziesze Wielkie na 2024 rok 

 

Kobyłka Mirosława – Przewodnicząca Rady – Poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu 

Komisji projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie. 

 

 

Kobyłka Mirosława - Przewodnicząca Rady – W związku z brakiem pytań poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami „za” 

podjęła: 

- Uchwałę nr LX/438/2024 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Godziesze Wielkie na 2024 rok – która stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

 

Lista imienna: 

ZA: 14 

(Dariusz Bury, Paweł Grabowski, Rafał Gzil, Mirosława Kobyłka, Dariusz Malczewski, 

Radosław Marek, Ariel Miller, Robert Nosal, Józef Olszewski, Mariusz Pawlak, Tomasz 

Przybył, Maria Szymańska, Mariusz Szyszkiewicz, Ryszarda Wojtynka) 

 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 

BRAK GŁOSU: 0 

NIEOBECNY: 0 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy podjęła uchwałę 14 głosami „za”. 

 

 

 

e) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Godziesze Wielkie na lata 2024-

2032 
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Kobyłka Mirosława – Przewodnicząca Rady – Poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu 

Komisji projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie. 

 

 

Kobyłka Mirosława - Przewodnicząca Rady – W związku z brakiem pytań poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami „za” 

podjęła: 

- Uchwałę nr LX/439/2024 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Godziesze Wielkie na lata 2024-2032– która stanowi załącznik nr 6 do nin. 

protokołu. 

 

Lista imienna: 

ZA: 14 

(Dariusz Bury, Paweł Grabowski, Rafał Gzil, Mirosława Kobyłka, Dariusz Malczewski, 

Radosław Marek, Ariel Miller, Robert Nosal, Józef Olszewski, Mariusz Pawlak, Tomasz 

Przybył, Maria Szymańska, Mariusz Szyszkiewicz, Ryszarda Wojtynka) 

 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMUJE SIĘ: 0 

BRAK GŁOSU: 0 

NIEOBECNY: 0 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy podjęła uchwałę 14 głosami „za”. 

 

 

 

Punkt 5. Interpelacje i zapytania radnych  

 

Nie zgłoszono  

 

Punkt 6. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

 

Nie zgłoszono interpelacji. 

 

 

 

Punkt 7. Wolne wnioski i informacje 

 

Nikt z zebranych nie zabrał głosu. 

 

 

 

Punkt 8. Zamknięcie obrad sesji. 

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodnicząca Rady 

Mirosława Kobyłka o godz. 1308 zamknęła obrady LX sesji Rady Gminy Godziesze Wielkie. 
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                  Protokółowała:         Przewodniczyła: 

 

    Inspektor ds. obsługi Rady Gminy        Przewodnicząca Rady Gminy 

            i informatyzacji urzędu      Godziesze Wielkie 

             Mirosława Kubacka     Mirosława Kobyłka 


